

<p>Visum: 60€ (wird vor Abreise in der Deutschen Botschaft des Heimatlandes bezahlt) + Europäischer Aufenthaltstitel: 100€ (wird in der Ausländerbehörde in Münster bezahlt)</p>	<p>Non-EU: Visagebühren/ Visa and European Residence Permit</p>	<p>Visa: 60€ (to be paid at the German Embassy in the home country) + 100€ for European Residence Permit (to be paid after arrival in Muenster at the Foreigner's Registration Office)</p>
<p>Total: ca. 700 €</p> <p>In den ersten 1-2 Monaten muss mit höheren Kosten gerechnet werden, da dann Extrakosten für Mietkaution, gegebenen Falls für den Aufenthaltstitel (Non-EU Studierende) und für öffentliche Verkehrsmittel bezahlt werden müssen (das Semesterticket ist erst nach etwa 2 Wochen nach der Einschreibung nutzbar).</p>	<p>Summe pro Monat/ total expenses per month</p>	<p>Total: approx. 700€</p> <p>In the first 1-2 months more funds will be needed, as students will have to pay the deposit for the accommodation, for the European Residence Permit (in case of Non-EU students), for public transport (as the semester ticket is not available until about 2 weeks after the students have enrolled at the university) etc.</p>